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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(L) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 3 november 

2016. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 22 september 2016 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 22 september 2016, som blivit vederbörligen justerat, 

godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp 11 oktober 2016 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 11 oktober 2016, som blivit 

vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 

 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 09/2016 

Sida 6 (45) 

2016-10-20 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 4   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 5 oktober 2016 från: 

Ledningsstaben  

Gymnasieavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

 

Beslut av nämndens ordförande den 26 september 2016 i dnr 

4.3.1-8293/2016 avseende prövning av rektors beslut om 

avstängning av elev. 

 

Beslut av nämndens ordförande den 26 september 2016 i dnr 

4.3.1-8293/2016 avseende beslut om avstängning av elev. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för september 2016 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 09/2016 

Sida 9 (45) 

2016-10-20 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 7   

En stadieindelad timplan i grundskolan och närliggande 

frågor 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 001269/2016 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens. 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 oktober 2016, dnr 1.6.1-7608/2016. 

 

Statens skolverk har fått i uppdrag av regeringen att ta fram ett 

förslag till en stadieindelad timplan för grundskolan. Dagens 

timplaner är inte uppdelade efter stadier utan anger minsta 

garanterade undervisningstid per ämne eller ämnesgrupp för åk 

1-9. Antalet timmar för de olika ämnena skulle enligt uppdraget 

fördelas på låg-, mellan- och högstadiet (årskurserna 1–3, 4–6 

respektive 7–9) i stället för som idag då de enbart anges totalt 

för hela grundskoletiden. En sådan förändring bedöms bland 

annat kunna underlätta för huvudmännen att garantera att 

eleverna får den undervisningstid de har rätt till.  

 

Förvaltningen ställer sig överlag positiv till promemorians 

förslag och hänvisar till att Stockholm stad redan idag har en 

stadieindelad timplan med utgångspunkt i att skapa en 

likvärdighet mellan skolorna. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med avdelningen för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens. 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 8   

Konsekvenser av ändring om tilläggsbelopp i skollagen 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden upphäver med anledning av en 

skollagsändring sitt beslut från 2013 om att avgränsa rätten 

för tilläggsbelopp till tre målgrupper.  

2. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att besluta 

om tilläggsbelopp för grundskola, förskoleklass, fritidshem 

och gymnasieskola med direkt utgångspunkt i skollagen, 

skolförordningen och gymnasieförordningen samt i 

förarbetena till lagstiftningen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

21 september 2016, dnr 1.3.2-8093/2016. 

 

Som en konsekvens av att lagstiftningen om tilläggsbelopp har 

ändrats från den 1 juli 2106 bör utbildningsnämnden fatta ett 

nytt beslut som ersätter nämndens tidigare beslut från 2013.  

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att 

upphäva de definitioner av målgrupper för tilläggsbelopp som 

nämnden beslutade om 2013. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samråd med avdelningen för ekonomi och styrning 

samt med grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden upphäver med anledning av en 

skollagsändring sitt beslut från 2013 om att avgränsa rätten 

för tilläggsbelopp till tre målgrupper.  

2. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att besluta 

om tilläggsbelopp för grundskola, förskoleklass, fritidshem 

och gymnasieskola med direkt utgångspunkt i skollagen, 

skolförordningen och gymnasieförordningen samt i 

förarbetena till lagstiftningen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9   

Definition av urvalsgrunden relativ närhet vid urval till 

förskoleklass och grundskola 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden nämnden beslutar att definiera 

urvalsgrunden relativ närhet i samband med antagningen till 

stadens kommunala grundskolor på detta sätt: 

 

Relativ närhet räknas ut genom att avståndet till en alternativ 

närliggande kommunal skola subtraheras med avståndet till den 

sökta skolan. Ett högre värde i differensen har företräde framför 

ett lägre värde. Som alternativ skola räknas i utgångsvärdet 

elevens närmaste skola, om inte det är denna skola som är den 

sökta skolan. I det fallet räknas elevens näst närmaste skola som 

alternativ skola. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 september 2016, dnr 1.3.2-8094/2016. 

 

I nämndens beslut om reviderade urvalsgrunder till 

förskoleklass och grundskola definierades urvalsgrunden relativ 

närhet på ett ofullständigt sätt. Förvaltningen föreslår nu att 

nämnden beslutar att definiera urvalsgrunden relativ närhet på 

ett mer utförligt sätt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samarbete med grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden nämnden beslutar att definiera 

urvalsgrunden relativ närhet i samband med antagningen till 

stadens kommunala grundskolor på detta sätt: 
 

Relativ närhet räknas ut genom att avståndet till en alternativ 

närliggande kommunal skola subtraheras med avståndet till den 

sökta skolan. Ett högre värde i differensen har företräde framför ett 

lägre värde. Som alternativ skola räknas i utgångsvärdet elevens 

närmaste skola, om inte det är denna skola som är den sökta 

skolan. I det fallet räknas elevens näst närmaste skola som 

alternativ skola. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Kommunens urvalsgrunder till skolvalet behöver vara stabila, 

välfungerande och väl kända av stockholmarna. Förändringar i 

regler får stora konsekvenser för ett stort antal enskilda och bör 

därför endast göras efter noggrann konsekvensanalys. Det är 

därför bra att urvalsgrunden relativ närhet nu definieras mer 

utförligt. 

 

När urvalsgrunderna inför skolvalet 2016 revideras förändrades 

emellertid också reglerna för syskonförtur. Tyvärr kvarstår de 

nya reglerna för syskonförtur. 

 

När syskonförturen i Stockholms stad infördes år 2010 

utformades regeln i syfte att barn som skulle börja förskoleklass 

och som hade äldre syskon som skulle börja i årskurs 1 till och 

med 5 på en skola, skulle få förtur till den skolan förutsatt 

att detta inte inkräktade på alla elevers rätt till skolgång inom 

rimligt avstånd från hemmet. Förändringarna har bland annat 

inneburit en minskning av syskonförturen till att bara gälla till 

och med att det äldre syskonet går i årskurs 3.  

 

Syskonförturen är viktig därför att det kan innebära en större 

trygghet för barn att få gå på samma skola som sina syskon, 

samtidigt som det underlättar för familjen att slippa skjutsa och 

hämta barnen vid flera olika skolor. Det är beklagligt att de 

rödgrönrosa har försämrat möjligheten till syskonförtur och att 

de inte tar tillfället i akt att återgå till de tidigare reglerna om 

syskonförtur. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från Moderaterna och 

Liberalerna. 
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§ 10   

Inhyrningsmedgivande av lokal i kvarter Murmästaren för 

gymnasieskola 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag att hyra in del av kvarter Murmästaren för 

gymnasieskola till en bedömd hyreskostnad om cirka 61,3 

mnkr för det första helåret. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att hyra in del av kvarter 

Murmästaren för gymnasieskola till en bedömd 

hyreskostnad om cirka 61,3 mnkr för det första helåret. 

3. Beslut justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

6 oktober 2016, dnr 2.6.3-6841/2016. 

 

Det råder brist på gymnasieplatser inom Stockholms kommun. 

För att öka antalet platser föreslår förvaltningen att nämnden 

godkänner förvaltningens genomförandeförslag om inhyrning av 

lokaler inom fastigheten Murmästaren 3. Lokalen planeras vara 

inflyttningsklar och färdigställd för att undervisning ska kunna 

påbörjas till höstterminen 2018. Den nya gymnasieskolan 

kommer att inrymma 2 200 elever. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

tillsammans med gymnasieavdelningen. Samråd har skett med 

stadsledningskontoret och huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag att hyra in del av kvarter Murmästaren för 

gymnasieskola till en bedömd hyreskostnad om cirka 61,3 

mnkr för det första helåret. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att hyra in del av kvarter 

Murmästaren för gymnasieskola till en bedömd 

hyreskostnad om cirka 61,3 mnkr för det första helåret. 

3. Beslut justeras omedelbart 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Ledamoten Cecilia Brinck (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att   delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

att   därutöver anföra följande: 

 

Stockholms stad har ett behov av utbyggd kapacitet inom 

gymnasieskolan för kommande år. Vi är generellt positiva till 

nyproduktion och/eller förvärv av kvalitativa och 

ändamålsenliga lokaler för detta syfte, förutsatt att de är 

ekonomiskt försvarbara. Likaså är vi positiva till en god 

geografisk spridning av stadens gymnasieskolor i såväl 

innerstad som ytterstad. En ny gymnasieskola på Kungsholmen 

anser vi därför, generellt sett, vore välkommet. 

 

Vi är dock bekymrade över de kostnadsnivåer som redovisas i 

det föreliggande ärendet och vidhåller med kraft ett enigt 

ekonomiutskotts ståndpunkt att hyreskostnaden måste sänkas 

väsentligt och att den höga kostnaden i detta projekt måste 

ställas i relation till stadens övriga inhyrningar. 

 

Den föreslagna hyreskostnaden per elev är orimligt hög. Den 

ska ställas i relation till nyligen renoverade Stigbergsgymnasiet, 

numera P A Fogelströms gymnasium, där hyreskostnaden ligger 

på under 20 000 kronor per elev och år. Till skillnad från vad 

som är fallet vid P A Fogelströms gymnasium ingår inga 

skolidrottsmöjligheter i kv. Murmästaren. Det innebär 

ytterligare kostnader som ska adderas till den nu föreslagna 

nivån. Till skillnad från de fastigheter som staden själv äger 

finns även risken att kostnaderna kommer att stiga successivt i 

takt med index och en annan avskrivningstid på fastigheten. Vi 

är därför, under dessa premisser, inte beredda att ställa oss 

bakom förslaget och grundar vårt ställningstagande på den 

hyresnivå som nu föreslås.  

 

Vi delar visserligen ambitionen att bygga ut skolkapaciteten för 

att svara mot en växande stads behov, men vi anser att den 

överordnade principen måste vara att stadens medel ska gå till 

att bekosta undervisning, inte lokaler och administration. Vår 

farhåga är att den i detta ärende föreslagna inhyrningen riskerar 

att kollidera med den principen. Stockholms gymnasieelever 
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gynnas inte av att skattemedel används för att täcka orimligt 

höga hyreskostnader för en skolbyggnad på Kungsholmen i 

stället för till undervisning. Det är därmed inte heller något som 

SISAB och kommunkoncernen bör medverka till. Precis som 

utbildningsförvaltningen konstaterar så är projektet förknippat 

med många risker och osäkerheter och vi tycker inte att staden i 

detta läge bör stressa fram ett beslut. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen från Moderaterna. 
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§ 11   

Fortsatt utveckling av Konradsberg 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Utbildningsnämnden anmäler ärendet till kommunstyrelsens 

ekonomiutskott. 

3. Beslut justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

15 september 2016, dnr 2.6.3-8101/2016. 

 

Kommunfullmäktige godkände den 29 september 2014 SISAB:s 

förvärv av Konradsberg (kv. Ormbäraren 3). Lokalerna behöver 

anpassas för undervisning för grundskola och gymnasium.  
 

I detta ärende informeras om utvecklingen av Konradsberg. 

Dessutom lämnas uppgift om de nödvändiga åtgärderna samt 

förslag till genomförande i hus K och hus C. Dessa åtgärder är 

inte underlag för genomförandebeslut i det här ärendet utan 

kommer att redovisas som separata ärenden när förvaltningen 

erhåller fastprisofferter från SISAB. Förvaltningen gör 

bedömningen att hus C troligen kommer att kosta mindre än 5 

mnkr och därmed kan beslut om genomförande fattas av behörig 

i förvaltningen. Byggnaderna K, C, FGZ, O, B, A och möjligen 

S och M kommer att överlämnas till utbildningsnämnden som 

egna genomförandeärenden så snart utbildningsförvaltningen 

erhållit offerter från SISAB. 

 

Den planerade idrottshallsanläggningen kommer att hanteras i 

ett eget inriktnings- och genomförandeärende, men berörs i detta 

ärende utifrån den information som finns nu. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

tillsammans med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Utbildningsnämnden anmäler ärendet till kommunstyrelsens 

ekonomiutskott. 

3. Beslut justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Vi har tidigare efterlyst att Stockholms stad, genom SISAB och 

utbildningsförvaltningen, ska ta ett helhetsgrepp kring Campus 

Konradsberg. Idag finns många skolor, såväl kommunala som 

fristående och statliga, på området och verksamheten omfattar 

allt från förskola till gymnasium. Området har enorm potential 

att bli ett riktigt bra campus- och skolområde. Dessvärre 

upplever flera skolor, såväl kommunala som fristående, att det 

saknas ett helhetstänk och en plan för områdets utveckling.  

 

Området har under perioder inrymt skolor som tillfälligt 

evakuerats dit under ombyggnad, men nu börjar mer permanenta 

verksamheter att etablera sig och då är det också viktigt att 

staden, genom fastighetsägaren och den största 

skolhuvudmannen på området, inleder samtal om hur man vill 

att området ska utvecklas. Det är även viktigt att övriga 

skolhuvudmän är delaktiga i denna dialog i syfte att uppnå 

synergieffekter mellan de olika verksamheterna. Detta arbete 

bör inledas omgående. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från Moderaterna och 

Liberalerna. 
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§ 12   

Inriktningsbeslut för ombyggnad av förskola till skola för 

Backluraskolan 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om ombyggnation av förskolelokaler till 

skollokaler vid Backlurakola, till en bedömd projektkostnad 

av ca 17,2 mnkr och med en tillkommande hyra år ett om ca 

1,4 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 september 2016, dnr 2.6.3-10317/2015. 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning har återlämnat 

förskolelokaler på Brunklövergränd 18-20 till SISAB. Lokalerna 

föreslås anpassas för skoländamål och ersätta de paviljonger 

som står uppställda på skolområdet. Lokalerna ska i så stor 

omfattning som möjligt vara omställbara tillbaka till förskola i 

framtiden. Utbildningsförvaltningen har därför låtit SISAB 

utföra en utredning om möjligheten att bygga om 

förskolelokalerna till skola. Utredning visar att det är möjligt 

under förutsättning att dispens ges från stadsbyggnadskontoret 

för lägre rumshöjd än 2,5m. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 

grundskoleavdelningen, SISAB samt skolans personal. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om ombyggnation av förskolelokaler till 

skollokaler vid Backlurakola, till en bedömd projektkostnad 

av ca 17,2 mnkr och med en tillkommande hyra år ett om ca 

1,4 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 13   

Inriktningsbeslut ombyggnation och volymökning 

Bäckahagens skola 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag avseende ombyggnation och volymökning 

av Bäckahagens skola, till en bedömd projektkostnad på 

cirka 118,6 mnkr och med en tillkommande hyra år ett om 

cirka 7,4 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut. 

3. Utbildningsnämnden anmäler ärendet till kommunstyrelsens 

ekonomiutskott. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 september 2016, dnr 2.6.3-10083/2014. 

 

Befolkningen i området Bandhagen-Högdalen förväntas öka 

kraftigt de närmaste åren på grund av förtätning och en 

befolkningsutveckling som tyder på att fler barn kommer att bo i 

området.  För att möjliggöra en volymökning i Bäckahagens 

skola krävs en ombyggnation. Förslaget innebär att existerande 

hus G och H rivs och ersätts av en ny byggnad som innehåller 

kök och matsal med en kapacitet om cirka 1000 elever. Skolan 

har idag cirka 680, med teoretisk kapacitet för ca 750. Förslaget 

innebär en ökning av antalet elever till tre paralleller i årskurs F-

6 och fyra paralleller i årskurs 7-9. Detta innebär totalt ca 950 

elever, plus 30 elever i integrerad grundsärskola. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. 

Skolledning samt huvudskyddsombud har deltagit i 

projektmöten och i processen. 

 

Ärendet anmäls i kommunstyrelsens ekonomiutskott den 19 

oktober 2016. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag avseende ombyggnation och volymökning 

av Bäckahagens skola, till en bedömd projektkostnad på 
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cirka 118,6 mnkr och med en tillkommande hyra år ett om 

cirka 7,4 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut. 

3. Utbildningsnämnden anmäler ärendet till kommunstyrelsens 

ekonomiutskott. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 14   

Inriktningsärende om paviljongetablering intill Värmdö 

gymnasium för Årstaskolan (årskurs 7-9) 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om att låta uppföra en tillfällig paviljong 

intill Värmdö Gymnasium för Årstaskolan, till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 16,6 mnkr, motsvarande en 

beräknad första årshyra om cirka 6,8 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma 

med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 september 2016, dnr 2.6.3-246/2015. 

 

Det finns enligt elevprognosen brist på elevplatser i Årsta. 

Skolenheter är planerade för att lösa bristen. Fram till dess att de 

nya skolenheterna är tillgängliga finns behov av att ordna en 

tillfällig lokallösning. Förvaltningen föreslår uppställning av 

tillfälliga paviljonger intill Värmdö gymnasium som är avsedda 

att nyttjas av årskurs 7-9 på Årstaskolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. 

Årstaskolans ledning har deltagit i arbetsprocessen. Ärendet 

anmäls till kommunstyrelsens ekonomiutskott den 19 oktober 

2016. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om att låta uppföra en tillfällig paviljong 

intill Värmdö Gymnasium för Årstaskolan, till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 16,6 mnkr, motsvarande en 

beräknad första årshyra om cirka 6,8 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma 

med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 15   

Inhyrningsmedgivande för inhyrning av elevboende för 

elever vid Riksgymnasiet för rörelsehindrade 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

teckna hyresavtal angående elevboende med Svenska 

Bostäder på 20 år, avseende en sammanlagd yta om cirka 

541 kvm i fastigheten Vallgossen 14, Stockholm, till en årlig 

kostnad första året om ca 1,95 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att teckna hyresavtal angående 

elevboende med Svenska Bostäder på 20 år, avseende en 

sammanlagd yta om cirka 541 kvm i fastigheten Vallgossen 

14, Stockholm, till en årlig kostnad första året om ca 1,95 

mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

27 september 2016, dnr 2.6.3-1431/2016. 

 

Riksgymnasiet för rörelsehindrade planeras att flyttas till S:t 

Eriks gymnasium. Utbildningsförvaltningen föreslår en 

inhyrning av boende i fastigheten Vallgossen 14 för att skapa ett 

boende i närheten av skolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och gymnasieavdelningen i samarbete och dialog med skolans 

ledning, huvudskyddsombud samt specialpedagogiska 

skolmyndigheten. Samråd med stadsledningskontoret har skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

teckna hyresavtal angående elevboende med Svenska 

Bostäder på 20 år, avseende en sammanlagd yta om cirka 

541 kvm i fastigheten Vallgossen 14, Stockholm, till en årlig 

kostnad första året om ca 1,95 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att teckna hyresavtal angående 

elevboende med Svenska Bostäder på 20 år, avseende en 

sammanlagd yta om cirka 541 kvm i fastigheten Vallgossen 

14, Stockholm, till en årlig kostnad första året om ca 1,95 

mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 16   

Inriktningsförslag för Skolgårdsutveckling 2016/2017 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner inriktning för projekt för 

skolgårdsutveckling av skolgårdar till en uppskattad 

hyreshöjande investering om cirka 20 mnkr med en 

hyreseffekt om cirka 2 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

22 september 2016, dnr 2.6.3-7960/2016. 

 

Inriktningsförslaget avser skolgårdsutveckling för sju skolor 

utifrån utbildningsförvaltningens funktionsprogram för 

skolgårdar. Projektet är en fortsättning på pilotprojektet som 

beslutades av utbildningsnämnden den 19 februari 2015. Urvalet 

av skolor har gjorts av projektet inom avdelningen för ekonomi 

och styrning i samråd med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. Elevinflytande ska säkras i projektet 

genom att elevgrupper på respektive skola är delaktiga i 

processen. Projektet kommer, tillsammans med SISAB, söka 

Boverkets bidrag ”Stadsbidrag för upprustning av utemiljöer vid 

skolor, förskolor och fritidshem”. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen 

och SISAB. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner inriktning för projekt för 

skolgårdsutveckling av skolgårdar till en uppskattad 

hyreshöjande investering om cirka 20 mnkr med en 

hyreseffekt om cirka 2 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 17   

Villkoren för fristående förskolor 

Svar på skrivelse från Cecilia Brinck (M), Jan Jönsson (L), John 
Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 september 2016, dnr 1.1.3-1505/2016. 

 

Cecilia Brinck m.fl. (M), John Kåberg (C), Jan Jönsson m.fl. (L) 

och Christian Carlsson (KD) har lämnat en skrivelse till 

utbildningsnämnden med frågor om villkoren för fristående 

förskolor för att ansöka om godkännande. 

 

Minskningen av antalet ansökningar om att starta fristående 

förskolor är liten och förvaltningen kan inte se någon koppling 

till att förvaltningen gjort någon förändring i de krav som ställs 

vid en ansökan då någon sådan förändring inte har gjorts mellan 

år 2015 och 2016.  

 

Det är möjligt för fristående huvudmän att skicka in en ansökan 

om att starta fristående förskola innan dess att det finns ett 

slutbesked för den lokal som sökande vill bedriva förskola i. 

Däremot kan ett beslut om godkännande inte lämnas innan dess 

att ett slutbesked finns för lokalen. Förvaltningen har också 

mottagit information från sökanden om att denna process är 

försvårande. Förvaltningen har sett över rutinerna för 

godkännadeprocessen och kommer att ta bort kravet på 

slutbesked för ett beslut om godkännande. Detta kommer att 

gälla nya ansökningar från den 1 januari 2017. 

 

Ingen förändring avseende hanteringen med slutbesked har 

gjorts från tidigare mandatperiod.  

 

Förvaltningens uppfattning är att handläggningstiden inte har 

ökat. I de fall handläggningstiden är lång beror det ofta på 

ärendets komplexitet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
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Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Vi noterar att förvaltningen delvis instämmer i de synpunkter vi 

tar upp i vår skrivelse. Kravet på godkänd slutbesiktning för 

lokal för fristående förskola fördröjer och fördyrar för 

huvudmannen, eftersom hyra måste betalas för lokalen långt 

innan verksamheten kan börja. Det är bra att förvaltningen nu 

ser över detta.  

 

I övrigt konstaterar vi att förvaltningens verklighetsbeskrivning 

skiljer sig från den bild vi får när vi talar med fristående 

förskoleanordnare. Förvaltningen viftar, menar vi, bort den oro 

som dessa ger uttryck för och säger att den är obefogad. Man 

har inte förändrat attityd till fristående anordnare, säger 

förvaltningen 

 

Om det är så är det bra, men det är oroande att bilderna skiljer 

sig så mycket åt. I stället för att vifta bort oron menar vi att 

förvaltningen borde fundera ett varv till på vad det kan vara som 

så entydigt ger de fristående anordnarna uppfattningen att de 

inte längre är lika välkomna i Stockholms förskolevärld.  

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från Moderaterna och 

Liberalerna. 
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§ 18   

Samordning, ansvar och kommunikation - vägen till ökad 

kvalitet i utbildningen för elever med vissa 

funktionsnedsättningar (SOU2016:46) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 001296/2016 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 september 2016, dnr 1.6.1-7760/2016. 

 

Kommunstyrelsen har till utbildningsnämnden remitterat 

slutbetänkande ”Samordning, ansvar och kommunikation - 

vägen till ökad kvalitet i utbildningen för elever med vissa 

funktionsnedsättningar” (SOU 2016:46). 

 

Utredningens utgångspunkt är att måluppfyllelsen för elever 

med dövhet, hörselnedsättning och grav språkstörning ska öka, 

liksom elevernas möjlighet att välja skola. Av den anledningen 

behöver alla kommuner kunna erbjuda tillräckliga anpassningar 

och personal med specifik kompetens. När det gäller dessa så 

kallade promillegrupper, det vill säga elevgrupper med en 

funktionsnedsättning som förekommer mer sällan än hos en elev 

av hundra, behövs regionalt samarbete och ett mer aktivt stöd 

från staten. Av den anledningen har utredningen fått i uppdrag 

att bland annat föreslå hur Specialpedagogiska 

skolmyndighetens, SPSM:s, stöd till skolhuvudmän kan 

utvecklas kring elever med dövhet, hörselnedsättning eller grav 

språkstörning. 

 

Enligt utredningens uppskattning bör drygt 3 000 elever med 

dövhet eller hörselnedsättning i grundskoleåldern erbjudas 

specifika utbildningsmiljöer. Det är dessa elever som 

utredningen avser i de förslag som berör elever med dövhet eller 

hörselnedsättning. Utredningen har definierat begreppet grav 

språkstörning och bedömt storleken på elevgruppen. 

  

Förvaltningen instämmer till viss del i utredningens förslag och 

föreslår att förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar 

på remissen. 
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Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med grundskoleavdelningen, avdelningen för utveckling och 

samordning samt avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut.  

att  därutöver anföra: 

 

Utgångspunkten för utredningen är mycket angelägen. Det 

borde vara en självklarhet att arbeta för att måluppfyllelsen för 

elever med dövhet, hörselnedsättning och grav språkstörning 

ska öka, samt deras möjlighet att välja skola. Precis som 

utredningen påpekar kan detta vara en stor utmaning för 

kommuner där det bara finns enstaka elever med liknande 

behov. Utredningens uppdrag är bland annat att föreslå för hur 

Specialpedagogiska myndighetens stöd till skolhuvudmän kan 

utvecklas vad gäller elever med dövhet, hörselnedsättning eller 

grav språkstörning. 

 

Flera av utredningens förslag skulle också bidra till en förbättrad 

situation för de elever som utredningens åtgärdsförslag riktar sig 

till. I den mån det är möjligt ska självklart inte elever med 

dövhet, hörselnedsättning eller grav språkstörning vara tvungna 

att flytta långt från sin hemmiljö för att få sin rätt till utbildning 

tillgodosedd. 

 

Det är också mycket möjligt att de SAK-miljöer och de 

regionala nav som föreslås skulle tillgodose många av dessa 
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elevers behov, under förutsättning att de också erhåller resurser 

nog att kunna erbjuda undervisning och stöd på den nivå som 

krävs. För vissa elever kommer dock behoven fortfarande vara 

sådana att grundskolan i respektive hemkommun eller 

närliggande kommun inte kommer att kunna erbjuda den 

lärmiljö som krävs. Därför är det mycket viktigt att – tvärt emot 

vad utredningen föreslår – Hällsboskolan inte läggs ner. 

 

Den statliga Hällsboskolan tar emot elever med grav 

språkstörning från hela landet. Undervisningen anpassas utifrån 

individuella behov. Den kompetens som byggts upp på 

Hällsboskolan i Stockholm och Umeå går inte att ersätta. Det 

vore mycket olyckligt om den demonterades i, den missriktade, 

förhoppningen att den undervisning som sker på skolan kan 

ersättas av verksamhet ute i landets grundskolor. Det är möjligt 

att skillnaden för elever med särskilt stora behov hemmahörande 

i till exempel Stockholm inte skulle bli så stora, men för elever 

hemmahörande i kommuner och regioner med andra 

förutsättningar kommer förändringarna att bli kännbara, även 

om utredningens övriga förslag genomförs. 

 

Vi välkomnar utredningens huvudinriktning. Flera av förslagen 

kommer också att göra det lättare för elever att få deras rätt till 

utbildning tillgodosedd närmare hemmiljön. Men detta får inte 

ske på bekostnad av att Hällsboskolan läggs ner. Hällsboskolan 

kommer även framgent att spela en viktig roll för elever med 

grav språkstörning. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till den 

gemensamma reservationen från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 19   

Om en mer meningsfull fritidsverksamhet för barn och 

unga 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 000813/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 september 2016, dnr 1.6.1-4188/2016. 

 

Bo Sundin (M), Sophia Granswed (M) och Sara Jeni Linder (M) 

föreslår i en motion (2016:54) att åstadkomma en mer 

meningsfull fritidsverksamhet för barn och unga genom att 

erbjuda mer läxhjälp på stadens fritidshem och utreda 

möjligheterna att införa profilfritids. 

 

Förvaltningen delar uppfattningen om vikten av fritidshemmens 

pedagogiska roll i barn och ungas vardag. Genom skollagen 

(2010:800) har fritidshemmet fått ett tydligare uppdrag med 

inriktning på att stimulera elevernas utveckling och lärande. 

 

Det utvecklingsarbete som pågår för att öka samverkan mellan 

skola och fritidshem har bidragit till att eleverna under 

pedagogisk ledning får en samlad skoldag och där erbjuds 

läxhjälp. För att säkerställa likvärdigheten och kvaliteten för 

stadens fritidshem har fritidshemssamordnare anställts.  

 

För att erbjuda elever ett brett utbud av idrott och rörelse inom 

ramen för fritidshem och fritidsklubb har under 2015 fler 

skolidrotts-föreningar bildats i samarbete med Svenska 

Skolidrottsförbundet, Svenska Idrottsrörelsens Studieförbund 

(SISU) och idrottsförvaltningen. Flertalet fritidshem samverkar 

med idrottslyftet som erbjuder ett rikt utbud av olika idrotter 

utan extra avgifter. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Cecilia Brinck (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. / 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att  tillstyrka motionen. 

att  därutöver anföra: 

 

De allra flesta låg- och mellanstadieeleverna går idag på fritids, 

och verksamheten blir således en viktig del av skoldagen. Det är 

viktigt att verksamheterna fylls med relevant innehåll och barn 

och unga ges möjlighet att utöva sin idrott, eller någon annan 

aktivitetet som de vill ägna sig åt – det är bra för alla. Vi ser 

profilfritids som ett komplement till befintliga verksamheter 

men också som ett sätt att nå målen i det idrottspolitiska 

programmet samt öka nyttjandet av stadens idrottsanläggningar 

på tider där de idag står relativt outnyttjade.  

 

I Tyresö kommun har profilfritids funnits under en period och 

försöket har varit lyckat, såväl när det gäller intresset från 

föreningar som velat bedriva fritidsverksamhet men också bland 

fritidseleverna där intresset varit stort. Idag finns bland annat 

profilfritids med tema ridning och fotboll. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

från Moderaterna. 
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§ 20   

Minskning av de höga sjuktalen inom stadens 

verksamheter 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-601/2016 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

23 september 2016, dnr 1.6.1-3565/2016. 

 

Anna König Jerlmyr, Dennis Wedin och Markus Nordström (M) 

framför i en motion synpunkter på stadens sjuktal. Motionärerna 

föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ge 

kommunstyrelsen i uppdrag att sätta upp och arbeta mot målet 

att sjukfrånvaron bland anställda i Stockholms stads 

verksamheter ska minska med två procentenheter från 

nuvarande höga nivå fram till 2019.  

 

Utbildningsförvaltningens årsmål för sjukskrivningstalen ligger 

idag på 5 %, det vill säga i paritet med den nivå som 

motionärerna anger som mål. Utfallet i tertialrapport 2 blev 5,5 

%. Sjukskrivningstalen är högre för kvinnor än för män även på 

utbildningsförvaltningen. Arbetet med att jämställdhetsintegrera 

samtliga verksamheter och därigenom uppmärksamma oskäliga 

könsskillnader fortsätter, bland annat genom att staden numera 

redovisar könsuppdelade indikatorer. För att minska 

sjukfrånvaron krävs framförallt fördjupade analyser av hur 

sjukfrånvaron ser ut i olika grupper, riktade insatser utifrån 

behov samt att dessa insatser kontinuerligt utvärderas och 

omvärderas. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samråd med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  tillstyrka motionen. 

att  därutöver anföra: 

 

Nuvarande majoritet visar samma häpnadsväckande brist på 

handlingskraft här, som på andra områden. Hög sjukfrånvaro 

innebär många utmaningar. För den enskilde som drabbas kan 

lång eller upprepad sjukskrivning innebära en känsla av 

utanförskap och i förlängningen även en risk för utslagning på 

arbetsmarknaden. Hög sjukfrånvaro i stadens verksamheter 

innebär också en bristande kontinuitet för dem som 

verksamheten finns till för, Att sjukfrånvaron är hög och stiger 

är därför allvarligt och kan riskera att påverka effektivitet och 

service i verksamheterna negativt, samtidigt reser medborgarna 

krav på att få valuta för sina skattepengar. Inte minst inom 

barnomsorgen står staden inför en betydande utmaning. 

 

I stadens årsredovisning för 2015 går det att läsa att den totala 

sjukfrånvaron bland stadens anställda under perioden 2014 till 

2015 ökat med 0,6 procentenhet från 6,7 procent till 7,3 procent. 

Andelen av den totala sjukfrånvaron som varat 60 dagar eller 

längre var 51,3 procent. Motsvarande andel för 2014 var 48,6 

procent. Det är en ökning med 2,7 procentenheter. 

Sjuklönekostnaden har under året ökat med 14,3 procent. För 

stadsdelsförvaltningarna totalt har rullande 12 månaders 

sjukskrivningstal från januari 2015 till januari 2016 ökat från 7, 

35 procent till 8,07 procent. 

 

När Moderaterna tillsammans med Allianspartierna styrde föll 

sjukfrånvaron bland anställda i Stockholms stad med närmare 

tre procent, från 8,3 till 5,6 procent. Under 2010 sjönk 

sjukfrånvaron med 1,2 procentenheter. Det gäller att både ha 

insatser för snabb rehabilitering och att hjälpa medarbetare testa 

nya arbeten och uppgifter och på det sättet få ner sjukfrånvaron. 

I många fall kan det handla om att få mer inflytande över sin 

arbetsdag och hur man lägger upp arbetet för att ha friskare och 

gladare medarbetare. 
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Men det är uppenbart att det krävs djärvare grepp för att få 

utvecklingen med höga och ökande sjuktal att vända. Därför 

anser vi att staden ska och arbeta mot målet att sjukfrånvaron 

bland anställda i Stockholms stad ska minska kraftigt från 

nuvarande höga nivå. 
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§ 21   

Överenskommelse mellan Stockholms läns landsting och 

kommunerna i Stockholms län kring personer med 

missbruk/beroende 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 154-1131/2016 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 september 2016, dnr 1.6.1-8218/2016. 

 

Kommunförbundet Stockholms län (KSL) och hälso- och 

sjukvårdsförvaltningen (HSF) har tagit fram ett förslag på 

överenskommelse om samverkan kring personer med 

missbruk/beroende och KSL:s styrelse beslutade den 16 juni 

2016 att rekommendera kommunerna i länet att anta denna. 

Syftet är att uppnå bästa möjliga livskvalitet och funktionsnivå i 

vardagslivet för den enskilde samt bidra till minskad sjuklighet 

och dödlighet för målgrupperna. 

 

Förvaltningen menar att samverkan kring målgruppen är viktig. 

Förutom att bestämmelser om samverkan och samarbete finns i 

flera lagar vars verksamhetsområden gäller barn och ungdomar, 

har förvaltningen tagit fram ”Stödmaterial för samverkan mellan 

stadsdelsnämnderna och skola”. Detta för att underlätta för 

skolorna i samverkan med socialtjänsten. 

 

Förvaltningen har inga synpunkter på de delar i 

överenskommelsen som berör förvaltningens 

verksamhetsområde utan anser att det redan idag samverkas 

mycket kring barn och ungdomar. Dock kan arbetet intensifieras 

och utvecklas för att samverkan och samarbete ska fungera ännu 

bättre och där kan överenskommelsen underlätta ytterligare. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 22   

Kompletterande samråd om ny tunnelbana mellan Akalla 

och Barkarby station 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1497/2016 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 oktober 2016, dnr 1.6.1-8585/2016. 

 

Sträckningen mellan Akalla och Barkarby innebär en 

förlängning av blå linje från Akalla till Barkarby station med en 

station i Barkarbystaden. Linjens planerade dragning innebär att 

Akalla grundskola under byggnadsperioden kommer vara 

bullerutsatt. Det är av särskild vikt att projektet minimerar 

störningar som kan påverka skolan och ta särskild hänsyn till 

dess särskoleenhet under byggtiden. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 23   

Kraftsamling mot antiziganism 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1467/2016 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

13 oktober 2016, dnr 1.6.1-8586/2016. 

 

Förvaltningen har fått betänkandet SOU 2016:44 – Kraftsamling 

mot antiziganism på remiss från kommunstyrelsen. 

Förvaltningen välkomnar kommissionens initiativ att ta fram 

läromedel och lärarhandledningar utifrån Den mörka och 

okända historien – Vitbok om övergrepp och kränkningar av 

romer under 1900-talet. Förvaltningen kommer att bidra till 

spridningen av materialet i tillgängliga kanaler. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med utvecklings- och samordningsavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 24   

Sammanträdestider för utbildningsnämnden 2017 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att nämnden sammanträder de 

dagar och tider under 2017 som föreslås i förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 oktober 2016, dnr 1.1.2-8670/2016. 

 

Förslaget till utbildningsnämndens sammanträdestider år 2017 

har anpassats till de tider stadsledningskontoret beslutat för 

inlämnande av nämndbehandlade ärenden avseende 

verksamhetsberättelse med bokslut, tertialrapporter och 

verksamhetsplan. 

 

Utbildningsnämnden sammanträder på angivet datum kl. 16.45, 

om inget annat anges tjänsteutlåtandet. Gruppledarna 

sammanträder tisdagen samma vecka som nämnden 

sammanträder. Utbildningsnämndens ordförande kan kalla till 

extra sammanträde vid behov. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden beslutar att nämnden sammanträder de 

dagar och tider under 2017 som föreslås i förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 25   

Återkallande av förskolan Solåsen AB:s (org.nr 556612-

4722) godkännande att bedriva förskola enligt skollagen 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 26 kap. 13 § 

skollagen att återkalla Förskolan Solåsen AB:s (org.nr 

556612-4722) godkännande att enligt skollagen bedriva 

förskola på adressen Helsingforsgatan 65-67. Beslutet gäller 

från och med den 31 januari 2017. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

29 september 2016, dnr 3.3.1–9853/2014. 

 

Detta ärende är en uppföljning av ett tillsynsbeslut som fattades 

den 7 mars 2016 där huvudmannen Förskolan Solåsen AB 

förelades att åtgärda brister i sin verksamhet.  

 

Huvudmannen har trots föreläggandena i tillsynsbeslutet endast 

delvis avhjälpt påtalade brister. Förvaltningen konstaterar även 

att brister som tidigare uppmärksammats och i tillsynsbeslut 

bedömts avhjälpta, inte har visat sig vara åtgärdade vid 

uppföljning. Flera allvarliga missförhållanden i verksamheten 

kvarstår således. 

 

I 26 kap. 13 § skollagen anges att en tillsynsmyndighet kan 

återkalla ett godkännande om bristerna i verksamheten är av 

sådan karaktär att det inte kan anses lämpligt att verksamheten 

får fortsätta. 

 

Genomförd uppföljning visar att huvudmannen har bristande 

förutsättningar att följa de föreskrifter som gäller för 

verksamheten. Nämnden noterar att huvuddelen av de brister 

som konstaterades vid tillsynen den 4 december 2014 och i 

påföljande tillsynsbeslut den 17 juni 2015 kvarstår. Dessutom 

har nämnden konstaterat nya brister i tillsynsbeslut den 7 mars 

2016.  

 

Huvudmannens bristande förutsättningar har visat sig i form av 

allvarliga brister i barnsäkerhetsarbetet samt brister i förskolans 

styrning och ledning.  Därtill kvarstår betydande brister i det 

systematiska kvalitetsarbetet samt personalens förutsättningar 

att bedriva verksamheten, så att syftet med utbildningen i 
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förskolan uppnås (8 kap. 2 §, 2 kap 8-10 §§, 4 kap. 4-6 §§, 2 

kap. 34-35 §§ skollagen, Läroplan för förskolan [Lpfö98], samt 

Riktlinjer för fristående förskola i Stockholms stad, kap. 3, 4.9 

och 7.2).  

 

Allvaret i bristerna förstärks av att nämnden i två tidigare beslut 

påtalat huvudmannens ansvar att bedriva förskola i enlighet med 

skollagens kvalitetskrav.  

 

Utbildningsförvaltningen vill framhålla att huvudmannen även 

haft lång tid på sig att åtgärda de brister som påtalats samt att 

förvaltningen har informerat huvudmannen om att en 

tillsynsmyndighet får återkalla ett godkännande om ett 

föreläggande enligt 26 kap. 10 § skollagen inte följs och om 

missförhållandet är allvarligt. 

 

Huvudmannens bristande förutsättningar att följa de föreskrifter 

som gäller för verksamheten medför att barnens behov av 

omsorg och god pedagogisk verksamhet inte tillgodoses.  

 

Mot denna bakgrund föreslår förvaltningen att nämnden beslutar 

om att Förskolan Solåsen AB:s (org.nr 556612-4722) 

godkännande att bedriva förskola enligt skollagen återkallas i 

enlighet med 26 kap. 13 § skollagen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen och i samarbete 

med stadsledningskontorets juridiska avdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 26 kap. 13 § 

skollagen att återkalla Förskolan Solåsen AB:s (org.nr 

556612-4722) godkännande att enligt skollagen bedriva 

förskola på adressen Helsingforsgatan 65-67. Beslutet gäller 

från och med den 31 januari 2017. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. 

3.  Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 26   

Prövning av rektors beslut om avstängning av elev i 

gymnasieskolan 

 
Beslut 

4. Utbildningsnämnden som prövar beslutet godkänner t.f. 

rektor Leonard Killanders beslut från den 15 september 2016 

om avstängning av elev. 

5. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 oktober 2016, dnr 4.3.1-8160/2016. 

 

Ärendet rör en elev på språkintroduktion på Enskede gårds 

gymnasium. Rektorn beslutade att stänga av eleven omedelbar 

verkan då eleven hade varit inblandat i ett slagsmål med en 

annan elev där det har förkommit en längre konflikt mellan de 

båda eleverna. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har anmälts av t.f. rektorn vid Enskede gårds 

gymnasium och beretts inom gymnasieavdelningen i samråd 

med nämndsekreteraren.  

 

Eleven och elevens vårdnadshavare har i samband med det 

inträffade beretts möjlighet att yttra sig över rektorns beslut om 

avstängning och hade inga invändningar. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden som prövar beslutet godkänner t.f. 

rektor Leonard Killanders beslut från den 15 september 

2016 om avstängning av elev. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 27   

Prövning av rektors beslut om avstängning av elev i 

gymnasieskolan 

 
Beslut 

6. Utbildningsnämnden som prövar beslutet godkänner t.f. 

rektor Leonard Killanders beslut från den 15 september 2016 

om avstängning av elev. 

7. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 oktober 2016, dnr 4.3.1-8161/2016. 

 

Ärendet rör en elev på språkintroduktion på Enskede gårds 

gymnasium. Rektorn beslutade att stänga av eleven omedelbar 

verkan då eleven hade varit inblandat i ett slagsmål med en 

annan elev där det har förkommit en längre konflikt mellan de 

båda eleverna. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har anmälts av t.f. rektorn vid Enskede gårds 

gymnasium och beretts inom gymnasieavdelningen i samråd 

med nämndsekreteraren.  

 

Eleven och elevens gode man har i samband med det inträffade 

beretts möjlighet att yttra sig över rektorns beslut om 

avstängning.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden som prövar beslutet godkänner t.f. 

rektor Leonard Killanders beslut från den 15 september 

2016 om avstängning av elev. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 28   

Prövning av rektors beslut om avstängning av elev i 

gymnasieskolan 

 
Beslut 

8. Utbildningsnämnden som prövar beslutet godkänner rektor 

Maria Gahns beslut från den 22 september 2016 om 

avstängning av elev. 

9. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 oktober 2016, dnr 4.3.1-8676/2016. 

 

Ärendet rör en elev på fordons- och transportprogrammet vid 

Stockholms transport- och fordonstekniska gymnasium. Rektorn 

beslutade att stänga av eleven med omedelbar verkan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har anmälts av rektorn vid Stockholms transport- och 

fordonstekniska gymnasium och beretts inom 

gymnasieavdelningen i samråd med nämndsekreteraren.  

 

Eleven och elevens vårdnadshavare har i samband med det 

inträffade beretts möjlighet att yttra sig över rektorns beslut om 

avstängning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden som prövar beslutet godkänner rektor 

Maria Gahns beslut från den 22 september 2016 om 

avstängning av elev. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 29  

Övriga frågor 

Följande skrivelser lämnade in till nämnden: 

- Skrivelse från Liberalerna, Moderaterna, Centerpartiet och 

Kristdemokraterna om levströmmarna i Stockholms stad 

- Skrivelse från Liberalerna, Moderaterna, Centerpartiet och 

Kristdemokraterna om införandet av Skolplattform 

Stockholm 

- Skrivelse från Liberalerna, Moderaterna, Centerpartiet och 

Kristdemokraterna angående avslutssamtal för lärare 

- Skrivelse från Liberalerna, Moderaterna och 

Kristdemokraterna Skrivelse om mobiler i skolan 

- Skrivelse från Liberalerna och Moderaterna om stöd till 

Storkyrkobadet. 

Skrivelserna överlämnades till förvaltningen för beredning. 


